

Verslag van de vergadering d.d. 31 januari 2018

- Aanwezig : De heren M. Boumans (voorzitter), J. Bengevoord, A. Spekschoor, P. Drenth, A. Stapelkamp (vervangt de heer G. Nijland), B. Kuster en de dames A. Bronsvoot, M. van Haaren en S. Veneman (secretaris)
- Verslag : Mevrouw W. Stortelder
- Afwezig : De heer G. Nijland
- Tevens aanwezig : De heer Haggeman (Gelderlander) tot 10.00 uur.

1. Opening en vaststellen agenda

De heer Boumans opent de vergadering en heet de heer Stapelkamp van harte welkom. Naar aanleiding van onze kerstgroet is er een bedankkaart gekomen van VVD Kamerlid Mevrouw J. Tielen.

2. Verslag van de vergadering van 13 december 2017

Mevrouw Van Haaren ziet bij agendapunt 4 graag toegevoegd: de raad van Berkelland staat positief tegenover samenwerken en is voorstander van de Achterhoekboard, maar erg kritisch over het Radenforum. Met deze aanvulling wordt het verslag vastgesteld.

3. Ingekomen stukken, mededelingen en mondelinge terugkoppelingen

Naar aanleiding van de brief van Berkelland geeft mevrouw Van Haaren aan dat de raad het gevoel heeft niet goed begrepen te zijn. De heer Boumans ziet het als een uitgestoken hand en gaat het gesprek graag aan.

De heer Kuster benadrukt voldoende tijd te nemen voor de uitwerking met de raden. Nog niet alle raadsleden zijn voldoende aangehaakt. In Oude IJsselstreek is vanavond overleg met de fractievoorzitters. Het AB onderkent het belang van het goed betrekken van de raadsleden. De uitdaging is ook om niet alleen de uiterste standpunten een stem te geven, maar ook de middengroep te horen. De heer Boumans heeft de indruk dat een ruime meerderheid van de raadsleden zich niet laat horen, maar de richting wel onderschrijft.

Mevrouw Veneman koppelt kort terug uit de bijeenkomst van Economic Boards Oost Nederland van afgelopen vrijdag. Doel was om te kijken waar we gezamenlijk kunnen optrekken. Met name op het gebied van het aantrekken van personeel en het opschalen van duurzaamheidsmaatregelen worden kansen gezien. Overigens is er een groot verschil in de (zwaarte van) de Boards.

4. Doorontwikkeling

De heer Bengevoord meldt dat 16 januari alle fracties (m.u.v. Oost Gelre) aanwezig waren. Met Oost Gelre is vanavond een gesprek. B. Roelofs heeft de avond geleid. Na een korte inleiding is in groepen gesproken over vooral het Radenforum. Hier is een duidelijke richting uitgekomen. Je zag ook de wil om er samen uit te komen en aan de slag te gaan. Wel met ruimte om nog bij te sturen.

Mevrouw Bronsvoot vindt het verrassend dat de voorkeur uit gaat naar een Radenforum met circa 50 deelnemers, waarbij gewerkt wordt met een afvaardiging. Daarmee wordt het politiek gemaakt.

Mevrouw Van Haaren geeft aan dat er nog vragen liggen over de verantwoordelijkheidsverdeling. De heer Kuster onderschrijft dit. De discussie gaat vooral over de dingen die nog onduidelijk zijn. Het wordt langzamerhand tijd om eenduidig te worden. Het AB was vooraf niet op de hoogte van het programma. De uitgereikte placemats riepen ook vragen op omdat hier weer nieuwe termen naar voren kwamen. Aan de ene kant is dit begrijpelijk omdat we nog in het (zoek) proces zitten, aan de andere kant wekt dat ook verwarring.

De heer Bengevoord geeft aan dat er op de avond voldoende ruimte was voor vragen.

De heer Bouman antwoordt dat we nu op het moment komen dat we een eenduidige uitwerking kunnen opschrijven. Dat moet antwoord geven op de vragen. De uitwerking van Board en thematafels is vooral een proces van en voor de wethouders (en de andere O's). Daar zijn we nog volop mee in gesprek.

De heer Stapelkamp vraagt hoe we de nieuwe raadsleden aansluiten. De heer Boumans antwoordt dat we voor de verkiezingen een AB-besluit willen nemen, dit wordt dan na de verkiezingen ter besluitvorming aan de nieuwe raden voorgelegd. Dat vraagt om een heldere communicatie.

De heer Stapelkamp geeft aan nu vast een moment te prikken met de raden. Mevrouw Veneman antwoordt dat dat in tweede helft april, begin mei zal liggen. Dan is ook de Toekomstagenda klaar. Een moment wordt gepland met de griffies.

De heer Drenth geeft als suggestie mee per gremia te duiden welke wijzigingen/verantwoordelijkheden er liggen. De raden komen in de nieuwe structuur veel beter in positie, dat er goed uitlichten. De belangrijkste wijzigingen zitten bij de colleges.

Mevrouw Bronsvoot geeft aan dat er nu –terecht- veel aandacht voor de raden is, maar ook het traject met de wethouders en poho's vraagt nog het nodige. Mevrouw Veneman antwoordt dat dit traject nu loopt. Ambtelijk is al wel het een en ander voorbereid. Door de ingediende amendementen en moties zal dit wel wat soepeler georganiseerd gaan worden dan in het oorspronkelijke voorstel. Daarmee winnen we hopelijk aan draagvlak. Het poho sociaal en voorlopig ook W&I blijven in ieder geval bestaan. Ambtelijk is aangegeven dat het poho VE ook graag verder gaat als thematafel. Mevrouw Van Haaren geeft aan dat dit bestuurlijk lastiger ligt gezien de aansluiting van Lochem, Zutphen, Doesburg en Montferland.

Mevrouw Veneman antwoordt dat dit ook bij duurzaamheid speelt. Daar is Montferland bij aangesloten. Dat heeft wel consequenties voor Montferland. Financieel, maar ook omdat zij niet verbonden zijn aan de board en het radenforum.

De heer Kuster vraagt om ook de andere wethouders sociaal goed aan te sluiten, nu er om agenda technische redenen alleen een gesprek is met de voorzitter. Het poho sociaal sluit met de transitietafel zorg goed aan op de nieuwe structuur.

Verder vraagt hij aandacht voor sport. Daar zit ook een economisch belang. Mevrouw Veneman antwoordt dat dat later in het proces kan. Ze denkt bijvoorbeeld aan regiodagen in de toekomst, daar kan ruimte worden ingebouwd.

Voor de doorontwikkeling wordt een nieuwe planning gemaakt. **Actie: S. Veneman**

5. Lobby

Afgelopen woensdag hebben M. Besselink en M. Boumans een aantal Kamerleden gesproken in Den Haag. Hiermee is er weer een goede volgende stap gezet.

De heer Bengevoerd geeft aan dat het bezoek van staatssecretaris Knops ook goed was. Belangrijk is om als Achterhoek positie te krijgen in het plan van aanpak dat hij gaat maken. Hier komen ook middelen bij. Samen met de Landrat K. Zwicker gaan we de samenwerking Achterhoek-Kreis Borken versterken. In mei wordt, gekoppeld aan het lentediner, een tweedaagse met onze Duitse collega's (burgemeesterstreffen) gehouden. Staatssecretaris Knops heeft toegezegd hierbij aanwezig te zijn.

De heer Kuster meldt dat Staatssecretaris Knops ook een bezoek brengt aan de Euregio Rijn-Waal, daar zal het netwerkbureau met Bocholt aan de orde komen.

De heer Boumans geeft aan dat we ook inzetten op een betere positie in het DB van de Euregio, met meer leden vanuit de Achterhoek.

De heer Drenth vraagt om voldoende inhoudelijk aansluiting van de wethouders bij het burgemeesterstreffen.

De heer Stapelkamp vraagt naar de slimme weg. Lopen hier niet twee dingen door elkaar? In onze agenda staat dat we de N18 als slimme weg wil inrichten (tweede fase). In de memo wordt gesproken over een initiatief op de N825. Mevrouw Van Haaren antwoordt dat de N825 een burgerinitiatief is, maar wel een die belangrijk is voor de bereikbaarheid van de Achterhoek. De heer Drenth geeft aan dat de N825 nog

niet in het poho mobiliteit aan de orde is geweest. Dus deze staat (nog) niet op de agenda. Belangrijk is om ons te focussen op de tweede fase N18.

De heer Spekschoor vraagt of we nog naar de Open Days gaan. Mevrouw Veneman geeft aan dat dat zeker de bedoeling is. De heer Boumans is bestuurlijk verantwoordelijk.

6. Lobbybudget

Akkoord.

7. Uitgangspunten programmabegroting 2019 inclusief procedurevoorstel meerjarenraming 2019 – 2022 en jaarstukken 2017

Akkoord.

8. Tweedaagse 13 en 14 september

De heer Boumans vraagt of er draagvlak is om over de grens en in 30 verband (Board en thematafels) te gaan.

Het AB vindt het idee om naar Duitsland (bijv. Dusseldorp) te gaan goed, ook de 30 gedachte (bijv. handelsmissie) wordt onderschreven. De heer Drenth geeft aan dat er dan wel een ander doel wordt gediend. De eerdere gedachten om te investeren in de gezamenlijke colleges wordt dan verlaten. Niet alle collegeleden zullen mee gaan, bovendien is de setting geheel anders.

De heer Bouman geeft aan dat de C7 bijeenkomst in juni (Winterswijk) hier deels in kan voorzien.

9. Terugkoppeling uit de stuurgroep A2020 d.d. 25 januari

De heer Drenth geeft aan dat er een pittig gesprek was over de wijze waarop besloten wordt over de projecten. De balans tussen inhoud, criteria, persoonlijke mening, 'onderbuik' etc. is soms lastig. Hoe weeg je de projecten?

De toekomstagenda wordt een Agenda op hoofdlijnen omdat we de board en thematafels voldoende ruimte moeten geven. De agenda zal in de vorm van een krant Huis aan Huis verschijnen. Het geeft een toekomstbeeld. Mede gelet op de verkiezingen twee dagen later moeten we opletten dat het niet politiek wordt.

Verder wordt vanuit de stuurgroep aandacht gevraagd voor de besluitvorming rondom de Regiodeal in relatie tot de colleges en gemeenteraden.

De heer Kuster onderschrijft dit. De Regiodeal is in het college van Oude IJsselstreek besproken. Het college vroeg zich af of er niet meer aandacht naar de krapte op de arbeidsmarkt moet.

Mevrouw Veneman antwoordt dat het een zorgvuldige balans is tussen ministeries, provincie en Achterhoek. Eerder is (ook in het AB) besloten dat de kansen nu vooral liggen bij leegstand, VAB's en asbestsanering. Er kan altijd een tweede deal gesloten worden.

Op 17 januari is tijdens de Regionale Woondag input opgehaald voor de deal. Daarbij worden we ondersteund door Ruimtevolk. Een bestuurlijke (30) kopgroep leidt het proces en vanuit het poho ROV wordt inhoudelijk voorwerk gedaan. Verwacht wordt dat eind volgende week een eerste concept naar de colleges kan. **Actie: S. Veneman**

De heer Drenth geeft aan dat gemeenten de deal niet zomaar zullen ondertekenen en deelt zijn zorg of iedereen voldoende is aangehaakt. *Noot: inmiddels is duidelijk dat het Rijk meer tijd nodig heeft om tot criteria te komen en te kijken welk bedrag nodig is voor de prioritaire projecten. Er kan dus ook meer tijd worden genomen voor het interne proces en draagvlak. Dit zal voor een deel na de verkiezingen plaatsvinden.*

Mevrouw Bronsvort vraagt wanneer de deal gesloten wordt. Mevrouw Veneman antwoordt dat dit aan de minister(s) ligt. Er is nog steeds onduidelijkheid bij de ministeries over de criteria. Ze verwacht dat er eerst een deal op hoofdlijnen met BZK kan worden gesloten en pas later met LNV over de middelen.

Aan de heer Stapelkamp wordt gevraagd of hij zijn lijn richting minister Schouten kan benutten om het proces in goede banen te leiden.

10. Goedkeuring projecten t.b.v. aanvraag Gebiedsopgave Akkoord.

11. Afstemmingspunten uit de poho's
Voorkennisgeving aangenomen.

12. Festival van de democratie (nagekomen agendapunt)

Vanuit Oost Gelre, Berkelland, Oude IJsselstreek en Aalten wordt aangegeven dat het festival geen onderwerp is voor de Regio Achterhoek en daarom niet wordt ingestemd met het beschikbaar stellen van middelen.

De gemeente Bronckhorst, Winterswijk en Doetinchem zijn wel akkoord.

De heer Bengevoord benadrukt dat we met deze opzet enkele prominente politici naar de Achterhoek kunnen halen. Daarmee zetten we ons op de kaart en dat is goed voor de Achterhoek. De heer Drenth onderschrijft dit. Ook krijgen alle gemeenten een plek om zich te laten zien.

De vier gemeenten zijn niet overtuigd van de rol die de Regio moet pakken in het bevorderen van de opkomst bij lokale verkiezingen.

Het AB gaat niet akkoord met het beschikbaar stellen van de gevraagde middelen.

13. Rondvraag en sluiting

De heer Spekschoor stelt zich beschikbaar als vertegenwoordiger voor het bestuurlijk overleg over Aanvullende Strategische Voorraden Grondwater (n.a.v. verzoek VNG Gelderland/provincie Gelderland). Het AB is hiermee akkoord.

De heer Spekschoor vraagt aandacht voor het proces van de doorontwikkeling na de verkiezingen.

Mevrouw Van Haaren meldt dat zij niet wacht op regionale overeenstemming en het onderwerp Ruimtelijke ordening en decentrale energie opwekking in procedure brengt.

De heer Spekschoor geeft aan dat er nog veel onduidelijk is en dat dit een onderdeel is van de regionale omgevingsvisie.

Vastgesteld d.d. 14 maart 2018


secretaris,
drs. S. Veneman MBA


voorzitter,
mr. M. Boumans MBA MPM